
 
 
Referat skolebestyrelsesmøde på Vesterkærets Skole 
 
Mødedato: Onsdag 25/9-2024 
 
Kl. 17.00-19.30. 
Der vil være lidt at spise efter mødet. 
 
Ordinære mødedeltagere: Gustav, Laila, Hanne, Mette, Susan, Silas, Per, Pia, Rie, 
Mona og Kasper 
Elever: Marcus og Lucas 9.a. + elever på rul (Clement 7.a. og Aksel 5.a.) 
 
Afbud: Mette 
 
Referent: Mona 
 
Dagsorden: 
 
1) Godkendelse af referat fra sidste møde 

-HUSK underskrifter 😊 

 
Vi går tilbage til det ”gamle system”, hvor referat sendes ud og så underskrives på det 
efterfølgende møde. Ellers skrives der under på noget, som man ikke ved, hvad man 
skriver under på. 
 
2) Godkendelse af dagsorden 
-punkter til eventuelt? 
 
Intet at bemærke. 
 
3) Velkommen til den nye skolebestyrelse 
-skolebestyrelsesfolder (se vedhæftede folder) 
-inddragelse af suppleanter 
 
Gustav orienterer om, hvordan Kasper og Gustav mødes 1-2 uger inden bestyrelsesmøde 
og laver dagsorden. Hvis ”man” har noget til dagsorden, melder man ind til en af dem. 
Gustav orienterer om folderen og opfordrer til at læse ind i den. Vesterkærets Skole 
afvikler valg i 4-årigt rul og ikke forskudt valg. 
Vi har lige nu tre suppleanter til bestyrelsen (Lotte, Soffi og Merete). Kasper og Gustav 
indkalder suppleanterne til et kort intromøde om bestyrelsesarbejdet. 
 
4) Nyt fra elevrådet? 
 
Marcus og Lucas deltager til alle møder og på rul deltager Aksel/Clement og Marie/Vigga. 
Elevrådet har en væg på skolen med hvilke elever der er i elevrådet, samt et overblik over 
hvilket fokuspunkter/ønsker de arbejder med. Vi går en tur på gangen og eleverne 
præsenterer deres punkter. 



 
Det er skolen (lærer/pædagoger/ledelse), der bakker op om og er med til at tage 
beslutning om, hvorvidt vi kan indfri og arbejde med fokuspunkterne.  
Skolebestyrelsens opgave er at bakke op omkring evt. arrangementer/aktiviteter. 
 
Det besluttes at der skaffes et bordtennisbord til ældste afdelingen. Vi finder ud af bat og 
bolde. Samt den rette placering. 
 
Silas foreslår at tavlen også bruges til at dokumentere og synliggøre hvad elevrådet 
kommer i mål med. 
 
Ønske fra elevrådet om et spejl, når man drejer ind på skolen, da eleverne oplever at de 
nogle gange er på vej til at køre ind i hinanden. (Vi undersøger med Jesper serviceleder). 
 
Ønske om at 9. klasse får lov til at gå i ”Spar” i skoletiden. Kasper forklarer, hvorfor det 
bliver et nej. Vi skal som skole have opsyn med eleverne, samt der er et 
sundhedsperspektiv på det.  
Kasper tilbyder at gå til møde med 9. klasse/elevrådet med en forklaring. 
 
Elevrådet vender tilbage om de vil have ”bod” på som punkt til næste møde. 
 
5) Opstart på skoleåret i de nye afdelinger 
-særlig obs på vores nye bh. klasse og opstarten i DUSSEN 
 
Oplever at de nye bh. klasseelever er kommet godt i gang. Det er nye udfordringer i 
forhold til at eleverne starter tidligere, end vi er vant til, så vi skal være opmærksomme på 
flere nye elever fra 1/8. 
Samarbejdet omkring opstart kan give udfordringer, da pædagogerne er på ”gulvet” fra 
første dag. Vi arbejder på den gode løsning til næste skoleår. 
 
Ældste afdeling er kommet godt i gang, hvor 6. klasse er blevet en del af ældste 
afdelingen. Det har hjulpet, at Josefine kom med op fra 5. klasse. De har fået indrette 
lokalerne som gode læringsrum. 
 
I administrationen er vi stadig lidt underbemandet. Vi mangler en sekretær indtil primo 
november, hvor Mette kommer retur fra barsel, og vi er i gang med at ansætte en ny 
afdelingsleder til ældste afdeling (ansættelse til 1.12.2024). 
 
Kasper har rokeret om i ledelsen i forhold til souchef funktionen, som Mona nu varetager. 
Vi har desuden ansat en ny rengøringsassistent og en ny lærer til yngste afdelingen pr. 
01.10.2024. 
 
Fra forældreperspektiv ser de positivt på den nye opdeling af afdelinger yngste/ældste. 
 
 
6) Evaluering af forældremøder i yngste og ældste afdeling 
-er der tid nok? 
-hvordan er status på inddragelse af forældrerådene efter ”to omgange” forældremøder? 
(se vedhæftede procedure) 



 
 
Positivt med fælles opstart, en lille skole hvor det er vigtigt at vi samles. Det er dejligt at få 
ansigter på de voksne på skolen. Forældrene oplever det ikke som et problem, at man kan 
have flere børn i samme afdeling/aften. 
 
Positivt med formøderne, som naturligt kommer til at fylde mere i andet forældremøde. 
Første møde er lagt op til at lærer/pædagoger fylder mere og fælles emner/dialoger fylder 
mere på andet møde. 
 
Forældrene synes, at der var tid nok. Forlænges tiden, bliver det et meget langt møde, da 
der også er møder med bestyrelsen. 
Det kan overvejes om, der skal sættes ekstra tid af på de møder, der fx omhandler Blå 
Mandag eller sidste skoledag. 
 

7) Opsamling markedsdagsnoter 
-forældrebank? 
-næste træk….. 
 
Hvad kan jeg hjælpe med? 
Gode ideer? 
 
Susan forsøger at samle alle post it i et overblik (Excel), og vi sætter det på dagsorden på 
næste møde. 
Tænk over et andet ord end forældrebank evt. forældrepulje. 
 
8) Bæredygtige skoletilbud 
-deltagere fra samrådet deltager evt. (punktet rykkes derfor muligvis frem til mødets start) 
-sagsfremstilling (se bilag) 
-proces for skolebestyrelser (se bilag) 
-”klip” fra bilag og hele bilag (se 2 bilag) 
-spørgeskema skal besvares ultimo september (se spørgeskemabilag) 
 
Spørgeskema udfyldes i grove træk og Kasper udfylder digitalt. 
 

9) Medarbejdernes dag 5. oktober 2024 (lørdag) 
-hvordan og hvornår skal dagen afvikles? 
 
Vi afvikler dagen fredag den 4.10.2024. 
Samme koncept som sidste år. Morgenbrød, skilte og kager i klasserne. 
Skolen står for brød og skaffer flag. 
Bestyrelsen står for kontakt til forældreråd, skilte og flagopsætning. 
 
10) Formanden orienterer 
 
Intet at orientere om. 
 
11) Meddelelser 
-medarbejderansættelser og status på personale 



 
Information blev givet under skoleårets start. 
 
12) Eventuelt 
 
13) Punkter til kommende møde 30/10-24 
-Forældrebank 
-”Bod” (fra elevrådet)? 


